



សាកលវិទ្យាល័យជាតិគ្រប់គ្រង
National University of Management



ជំនួយបច្ចេកទេសក្នុងតំបន់របស់ ADB លើការពង្រឹងសមត្ថភាព
សម្រាប់ច្បាប់បរិស្ថាន និងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និង
ការអភិវឌ្ឍន៍កម្មវិធីជើងឯកច្បាប់បរិស្ថាននៅអាស៊ីប៉ាស៊ីហ្វិក

កម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលគ្រូបង្គោលនៅប្រទេសកម្ពុជា

ថ្ងៃទី០៨-០៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២

សណ្ឋាគារ សុហ្វីតែល អង្គរភូមិគ្រា ខេត្តសៀមរាប ប្រទេសកម្ពុជា (ដោយផ្ទាល់)
(ការបកប្រែតាមបែបប្រដេញជាកាសខ្មែរ និងកាសអង់គ្លេស)

ភាពចរិចរិលនៃបរិស្ថានកំរាមកំហែងដល់ស្ថានប្រព័ន្ធ សន្តិសុខស្បៀង និងទឹក និងជីវភាពរស់នៅ
ជាពិសេសចំពោះជនក្រីក្រ ដែលធ្វើឱ្យផលប៉ះពាល់នៃការប្រែប្រួលអាកាសធាតុមានសភាពកាន់តែធ្ងន់ធ្ងរ។
សកម្មភាពខុសច្បាប់ អភិបាលកិច្ចទន់ខ្សោយ ការអនុវត្ត អនុលោមភាព
និងការអនុវត្តច្បាប់គ្មានប្រសិទ្ធភាព ធ្វើឱ្យបញ្ហាបរិស្ថានភាគច្រើនកាន់តែអាក្រក់។ លើសពីនេះទៀត
ជំនាញមានកម្រិតលើច្បាប់បរិស្ថាន និងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ កំពុងលេចឡើងនៅក្នុងរដ្ឋាភិបាល
ស្ថាប័នតុលាការ បណ្ឌិតសភា និងវិស័យឯកជន រាវដល់និរន្តរភាព។
ទោះបីជាតម្រូវការអ្នកជំនាញផ្នែកច្បាប់បរិស្ថានកំពុងកើនឡើងក៏ដោយ
ដែលត្រូវបានជំរុញដោយគោលនយោបាយ និងច្បាប់ថ្មី និងនៅពេលខ្លះ
តុលាការឯកទេសផ្នែកច្បាប់បរិស្ថានថ្មី
ក៏អ្នកជំនាញផ្នែកច្បាប់បរិស្ថានដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិសមស្រប មានចំនួនមិនគ្រប់គ្រាន់
ដើម្បីផ្តល់ប្រឹក្សាដល់រដ្ឋាភិបាល តុលាការ និងវិស័យឯកជននោះទេ។

បញ្ហាប្រឈមដ៏សំខាន់មួយក្នុងការបំពេញតម្រូវការកាន់តែច្រើនចំពោះអ្នកជំនាញផ្នែកបរិស្ថាន
និងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុគឺ កង្វះសមត្ថភាព និងការវិនិយោគលើការអប់រំច្បាប់។
ការបង្រៀនច្បាប់បរិស្ថាននាពេលបច្ចុប្បន្ន មានធនធានទឹកកក និងមិនទាន់គ្រប់គ្រាន់
នៅស្ទើរតែគ្រប់ប្រទេសនៅអាស៊ី និងប៉ាស៊ីហ្វិក និងប៉ាស៊ីហ្វិក
សូម្បីតែអ្នកដែលបានកំណត់មុខវិជ្ជាចាំបាច់នៅក្នុងកម្មវិធីសិក្សាកម្រិតច្បាប់បឋមក៏ដោយ។
លើសពីនេះទៀត ចាប់តាំងពីមានជំងឺរាតត្បាតសកល កូវីដ១៩ មានការផ្លាស់ប្តូរទៅការរៀនអ៊ីនធឺណិត
ហើយការអប់រំផ្នែកច្បាប់ចាំបាច់ត្រូវសម្របខ្លួនទៅនឹងទម្រង់ថ្មី ដូចជា ការបង្រៀនអនឡាញ
និងការបង្រៀនតាមបែបកូនកាត ជាដើម។

ជាច្រើនឆ្នាំកន្លងមកនេះ ADB បានគាំទ្រដល់ការអភិវឌ្ឍសមត្ថភាពសម្រាប់គ្រូបង្រៀនច្បាប់បរិស្ថាន
តាមរយៈការអភិវឌ្ឍន៍កម្មវិធីជើងឯកច្បាប់បរិស្ថាន
ដែលបច្ចុប្បន្នត្រូវបានផ្តល់មូលនិធិក្រោមជំនួយបច្ចេកទេសក្នុងតំបន់របស់ ADB ដែលមានចំណងជើងថា
"ការពង្រឹងសមត្ថភាពផ្នែកច្បាប់បរិស្ថាន និងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុនៅអាស៊ី និងប៉ាស៊ីហ្វិក (TA)"។ TA
មានធាតុផ្សំចំនួនបី៖ (i) ការកែលម្អគុណភាពនៃការបង្រៀនអំពីបរិស្ថាន និងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ
តាមរយៈកម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលគ្រូបង្គោល (TTT) (ii) ពង្រីកបណ្តាញថ្នាក់ជាតិ អនុតំបន់ និងតំបន់ និង (iii)
ពង្រឹងវេទិកាចំណេះដឹងដើម្បីបង្កើនភាពជំនាញនៅថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់តំបន់។

ជាផ្នែកមួយនៃ TA ADB និងដៃគូថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់តំបន់ បានរៀបចំកម្មវិធី TTT ដោយផ្ទាល់
និងតាមបែបនិម្មិត។ កម្មវិធី TTT ដោយផ្ទាល់ និងប្រារព្ធធ្វើឡើងនៅខេត្តសៀមរាប ប្រទេសកម្ពុជា
នៅថ្ងៃទី០៨-០៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២។ ធនាគារអភិវឌ្ឍន៍អាស៊ី (ADB)
នឹងចាប់ផ្តើមជាមួយសាកលវិទ្យាល័យជាតិគ្រប់គ្រងសម្រាប់កម្មវិធី TTT នេះ។

គោលបំណងរបស់កម្មវិធី TTT នៅប្រទេសកម្ពុជាគឺ ដើម្បី៖

1. ធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពគ្រូបង្រៀនច្បាប់បរិស្ថាននៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា
រួមជាមួយទស្សនាទានអំពីទម្លាប់អនុវត្តល្អបំផុតនៅក្នុងករុកោសល្យ
2. ស្វែងយល់អំពីមេរៀនដែលទទួលបានពីជំងឺរាតត្បាតសកល កូវីដ១៩
និងនវានុវត្តន៍នៃការរៀនពិចម្ភាយ និងករុកោសល្យអនឡាញ

3. ណែនាំអំពីសេចក្តីព្រាងគំរូកម្មវិធីសិក្សាច្បាប់បរិស្ថានសម្រាប់មហាអនុតំបន់ទន្លេមេគង្គ (“សេចក្តីព្រាងគំរូកម្មវិធីសិក្សាច្បាប់បរិស្ថាន”) និងពិភាក្សាអំពីការអនុវត្តចំពោះការអភិវឌ្ឍគំរូកម្មវិធីសិក្សាច្បាប់បរិស្ថាននៅប្រទេសកម្ពុជា
4. ជំរុញឱ្យមានបណ្តាញ និងការចែករំលែកចំណេះដឹងរវាងសាស្ត្រាចារ្យច្បាប់បរិស្ថាន និងគ្រូបង្រៀននៅប្រទេសកម្ពុជា។

អ្នកចូលរួមនឹងត្រូវបានផ្តល់ជូននូវឱកាសក្នុងការអភិវឌ្ឍម៉ូឌុលបង្រៀន និងការបណ្តុះបណ្តាល និងការអភិវឌ្ឍជំនាញជាក់ស្តែង។ ពួកគេក៏នឹងមានពេលសម្រាប់ត្រួតពិនិត្យឡើងវិញលើសម្ភារៈអនុវត្ត ដើម្បីគាំទ្រដល់ការបង្រៀន និងស្រាវជ្រាវអំពីច្បាប់បរិស្ថានផងដែរ។ សេចក្តីព្រាងកម្មវិធីត្រូវបានភ្ជាប់ជាមួយនឹងកំណត់ត្រាទស្សនាទាននេះ។

ADB នឹងគាំទ្រថ្លៃធ្វើដំណើរ និងការស្នាក់នៅរបស់គ្រូបង្រៀន/សាស្ត្រាចារ្យកម្ពុជារហូតដល់ ៣០នាក់ មកពីស្ថាប័ននានានៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ដើម្បីចូលរួមកម្មវិធី TTT នៅខេត្តសៀមរាប ចាប់ពីថ្ងៃពុធ ទី០៧ ខែធ្នូ រហូតដល់ថ្ងៃសៅរ៍ ទី១០ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ (រាប់ទាំងថ្ងៃធ្វើដំណើរផងដែរ)។ ADB ក៏នឹងគាំទ្រដល់បុគ្គលដែលជាធនធានជាតិ និងអន្តរជាតិផងដែរ រួមមាន សាស្ត្រាចារ្យ Phallack Kong សាស្ត្រាចារ្យ Amanda Kennedy មេធាវី Grizelda Mayo Anda លោកបណ្ឌិត Georgie Lloyd និងបុគ្គលដែលជាធនធានជាតិដទៃទៀត ដែលនឹងត្រូវមានការព្រមព្រៀងគ្នាជាមួយសាកលវិទ្យាល័យជាតិគ្រប់គ្រង (NUM)។ ADB ក៏នឹងផ្តល់ការគាំទ្រផ្នែកបច្ចេកទេស រដ្ឋបាល និងការបកប្រែសម្រាប់កម្មវិធី TTT ផងដែរ។

NUM នឹងផ្តល់ជូន ADB នូវបញ្ជីអ្នកចូលរួមដែលបានស្នើឡើង ដូច្នេះ កម្មវិធី TTT អាចត្រូវបានរៀបចំទៅតាមនោះ។

ឯកសារបណ្តុះបណ្តាលនឹងត្រូវបានបកប្រែជាភាសាខ្មែរ និងផ្សព្វផ្សាយ មុនពេលចាប់ផ្តើមកម្មវិធី TTT។ កំណត់ត្រាផ្នែកភស្តុភារសម្រាប់អ្នកចូលរួម និងអ្នកបណ្តុះបណ្តាល នឹងត្រូវបានផ្តល់ជូនមុនពេលចាប់ផ្តើមកម្មវិធី TTT ។

ជំនួយបច្ចេកទេសក្នុងតំបន់របស់ **ADB** លើការពង្រឹងសមត្ថភាព សម្រាប់ច្បាប់បរិស្ថាន និងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និង ការអភិវឌ្ឍកម្មវិធីជើងឯកច្បាប់បរិស្ថាននៅអាស៊ីប៉ាស៊ីហ្វិក កម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលគ្រូបង្ហាញនៅប្រទេសកម្ពុជា
ថ្ងៃទី០៨-០៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២
សណ្ឋាគារ សុហ្វីតែល អង្គរភូមិគ្រា ខេត្តសៀមរាប ប្រទេសកម្ពុជា (ដោយផ្ទាល់)
(ការបកប្រែតាមបែបប្រដេញជាភាសាខ្មែរ និងភាសាអង់គ្លេស)

ថ្ងៃទី១ ថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ទី០៨ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		
ម៉ោងនៅកម្ពុជា	សកម្មភាព	អ្នកធ្វើបទបង្ហាញ/អ្នកសម្របសម្រួល
ការបើកកម្មវិធី		
៨:១៥ – ៨:៣០	ការចុះឈ្មោះ	
៨:៣០ – ៨:៤៥	ការបើកកម្មវិធី	ឯ.ឧ.បណ្ឌិត ហេ ប៉េង សាកលវិទ្យាធិការនៃសាកលវិទ្យាល័យជាតិគ្រប់គ្រង
	មតិស្វាគមន៍	លោកស្រី Jyotsana Varma នាយកប្រចាំប្រទេស ស្ថានគំណាង ADB នៅកម្ពុជា
៨:៤៥ – ៩:០៥	វាក្មិនកន្លឹះ៖	

	ការអភិវឌ្ឍការអប់រំវិទ្យាប័ណ្ណបរិស្ថានសម្រាប់ពិភពលោកក្រោយពេលមានជំងឺរាតត្បាតសកល	សាស្ត្រាចារ្យ Amanda Kennedy
៩:០៥ - ៩:១៥	ទិដ្ឋភាពទូទៅ ជំនួយបច្ចេកទេសរបស់ ADB: ការអភិវឌ្ឍកម្មវិធីជើងឯកច្បាប់បរិស្ថាន ការណែនាំខ្លួនអ្នកចូលរួម	Christina Pak ទីប្រឹក្សាចម្បង និងប្រធានក្រុមនៃកម្មវិធីកំណែទម្រង់ច្បាប់ និងគោលនយោបាយ ADB
៩:១៥ - ៩:៣០	• គោលបំណង រចនាសម្ព័ន្ធ និងមាតិកានៃវគ្គសិក្សានេះ: សេចក្តីផ្តើមទូទៅអំពីទស្សនាទាននៅក្នុងករណី ល្អ • ទិន្នន័យវគ្គបញ្ចប់ វិធីអប់រំជើងឯកច្បាប់បរិស្ថានរបស់ ADB	សាស្ត្រាចារ្យ Amanda Kennedy
៩:៣០ - ៩:៥០	ការចក្ខុវិស័យក្រុម និងសម្រាក	
កំរិតកម្មវិធីសិក្សាច្បាប់បរិស្ថាន		
១០:០០ - ១០:៣០	ការធ្វើបទបង្ហាញអំពីការអភិវឌ្ឍកម្មវិធីសិក្សា ទិដ្ឋភាពទូទៅ: សេចក្តីផ្តើមអំពីសេចក្តីព្រាងកំរិតកម្មវិធីសិក្សាច្បាប់បរិស្ថានសម្រាប់មហាអនុតំបន់ទន្លេមេគង្គ ("សេចក្តីព្រាងកំរិតកម្មវិធីសិក្សាច្បាប់បរិស្ថាន") ការណែនាំខ្លីៗអំពីការងារស្តីពីការអភិវឌ្ឍសមត្ថភាពច្បាប់បរិស្ថាននៅក្នុងប្រទេសហ្វីលីពីន និងតួនាទីរបស់ក្រុមប្រឹក្សាអប់រំផ្នែកច្បាប់	ជំនួយការសាស្ត្រាចារ្យ Jonathan Liljeblad មេធាវី Gerthie Mayo-Anda Matthew Baird
១០:៣០ - ១១:០០	កិច្ចពិភាក្សាអំពីការអភិវឌ្ឍកម្មវិធីសិក្សានៅប្រទេសកម្ពុជា និងប្រភេទកម្មវិធីសិក្សា និងមាតិកា	ជំនួយការសាស្ត្រាចារ្យ Jonathan Liljeblad
១១:០០ - ១១:៥០	កិច្ចពិភាក្សាជាប្រកបស្តីពីការអភិវឌ្ឍកម្មវិធីសិក្សាច្បាប់បរិស្ថាន	អ្នកបណ្តុះបណ្តាលគ្រប់រូប
១១:៥០ - ១២:៣០	ការរាយការណ៍ទៅកាន់ក្រុមធំ ក្រុមនីមួយៗ នឹងធ្វើបទបង្ហាញអំពីធាតុចេញរបស់ពួកគេ - មិនលើសពី ៥ នាទី សម្រាប់ប្រាំបីក្រុម កិច្ចពិភាក្សាក្រុមធំ និងសំណួរ	
១២:៣០ - ១៤:០០	សម្រាកអាហារថ្ងៃត្រង់	
ការអភិវឌ្ឍច្បាប់បរិស្ថាននាពេលថ្មីៗនេះ		
១៤:០០ - ១៥:០០	ក្រុមនីមួយៗនឹងជ្រើសរើសមុខវិជ្ជាដើម្បីអភិវឌ្ឍទៅជាម៉ូឌុលនៃការបង្រៀនដោយប្រើម៉ូឌុលដែលទទួលបានពីកំរិតកម្មវិធីសិក្សាច្បាប់បរិស្ថាន។ អ្នកចូលរួមនឹងបង្កើតផែនការបង្រៀនខ្លីមួយសម្រាប់ម៉ូឌុលទាំងនោះរួមទាំងសម្ភារៈដែលត្រូវប្រើផងដែរ។	ជំនួយការសាស្ត្រាចារ្យ Jonathan Liljeblad សាស្ត្រាចារ្យ Amanda Kennedy សាស្ត្រាចារ្យ Phallack Kong មេធាវី Gerthie Mayo-Anda បណ្ឌិត Georgie Lloyd

		Matthew Baird
១៥:០០ – ១៥:៤៥	<p>ការវាយការណ៍ទៅកាន់ក្រុមជំនុំជម្រះ</p> <p>ក្រុមជំនុំជម្រះ ក្រុមនីមួយៗ និងធ្វើបទបង្ហាញអំពីធាតុចេញរបស់ពួកគេ, មិនលើសពី ៣ ស្តាយក្នុងមួយម៉ូឌុល មិនលើសពី ៥ នាទី។</p>	<p>អ្នកសម្របសម្រួល៖ ជំនួយការសាស្ត្រាចារ្យ Jonathan Liljeblad</p>
១៥:៤៥ – ១៦:១៥	<p>វគ្គសិក្សានៅពេលរសៀលនឹងបង្ហាញអំពីបច្ចុប្បន្នភាពនៃមុខវិជ្ជាច្បាប់បរិស្ថានដែលត្រូវបានរួមបញ្ចូលនៅក្នុងម៉ូឌុលនៃកម្មវិធីសិក្សាច្បាប់បរិស្ថាន៖</p> <ul style="list-style-type: none"> • ការប្រែប្រួល អាកាសធាតុ • ការវាយតម្លៃហេតុប៉ះពាល់បរិស្ថាន • សិទ្ធិបរិស្ថាន រួមទាំងអ្នកការពារសិទ្ធិមនុស្សផ្នែកបរិស្ថាន • ច្បាប់បរិស្ថាន សង្គម និងអភិបាលកិច្ច និងការអនុវត្ត • គ្មានទីរបស់គុណការ និងសាលាជំនុំជម្រះក្តីបរិស្ថាន <p>កិច្ចពិភាក្សាក្រុមជំនុំជម្រះ រួមជាមួយ សំណួរ និងចម្លើយ</p>	<p>អ្នកសម្របសម្រួល៖ សាស្ត្រាចារ្យ Amanda Kennedy</p> <p>ជំនួយការសាស្ត្រាចារ្យ Jonathan Liljeblad</p> <p>មេធាវី Gerthie Mayo-Anda</p> <p>បណ្ឌិត Georgina Lloyd</p> <p>Matthew Baird</p> <p>Briony Eales</p>
១៦:១៥ – ១៦:២០	ចប់ថ្ងៃទី១	ការអនុវត្តដែលមានការឆ្លុះបញ្ចាំង

**ថ្ងៃទី២
ថ្ងៃសុក្រ ទី០៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

ម៉ោងនៅកម្ពុជា	ម៉ោងនៅកម្ពុជា	ម៉ោងនៅកម្ពុជា
ការអភិវឌ្ឍការបង្រៀនច្បាប់បរិស្ថាននាពេលថ្មីៗនេះ		
៩:០០ – ៩:៤៥	បទបង្ហាញអំពីធាតុនៃករុកោសល្យច្បាប់បរិស្ថាន សេចក្តីផ្តើមអំពីករុកោសល្យច្បាប់បរិស្ថាន និងការចូលរួមរបស់សិស្សយាងមានប្រសិទ្ធភាព និងការរៀនសូត្រតាមបែបសិស្សមជ្ឈមណ្ឌល	សាស្ត្រាចារ្យ Amanda Kennedy មេធាវី Gerthie Mayo-Anda
៩:៤៥ – ១០:៣០	ការចែករំលែកឧទាហរណ៍អំពីបទពិសោធន៍នៃការបង្រៀននៅក្នុងក្រុមជំ	សាស្ត្រាចារ្យ Amanda Kennedy សាស្ត្រាចារ្យ Phallack Kong មេធាវី Gerthie Mayo-Anda
១០:៣០ – ១០:៤៥	<i>ការសម្រាក</i>	
ការអភិវឌ្ឍផែនការ និងវិធីសាស្ត្របង្រៀន		
១០:៤៥ – ១១:៣០	ក្រុមនីមួយៗនឹងជ្រើសរើសមុខវិជ្ជាដើម្បីអភិវឌ្ឍទៅជាម៉ូឌុលនៃការបង្រៀន ពីថ្ងៃទី១ អ្នកចូលរួមនឹងបង្កើតផែនការបង្រៀនខ្លីមួយសម្រាប់ម៉ូឌុលទាំងនោះ រួមទាំងមាតិកានៃការរៀនសូត្រ និងវិធីសាស្ត្របង្រៀន សកម្មភាពនៃការបង្រៀន និងសម្ភារៈ។	សាស្ត្រាចារ្យ Amanda Kennedy សាស្ត្រាចារ្យ Phallack Kong មេធាវី Gerthie Mayo-Anda បណ្ឌិត Georgie Lloyd Matthew Baird
១១:៣០ – ១២:៣០	ការវាយការណ៍ទៅកាន់ក្រុមជំ ក្រុមជំ៖ អ្នកចូលរួមម្នាក់ៗ នឹងធ្វើបទបង្ហាញអំពីធាតុចេញរបស់ពួកគេ, មិនលើសពី ៣ ស្តាយក្នុងមួយម៉ូឌុល មិនលើសពី ៥ នាទី។ ប្រមូលសម្ភារៈ និងធនធានដែលត្រូវរាប់ទ្រុកចូលទៅក្នុងវេទិកាគំរូកម្មវិធីសិក្សាច្បាប់បរិស្ថាន។	
១២:៣០ – ១៤:០០	<i>សម្រាកអាហារថ្ងៃត្រង់</i>	
នវានុវត្តន៍នៃការបង្រៀនច្បាប់បរិស្ថាន		
២:០០ – ២:៤៥	បទបង្ហាញស្តីពីនវានុវត្តន៍នៃករុកោសល្យច្បាប់បរិស្ថាន (ក) ចែករំលែកចំណេះដឹង និងយុទ្ធសាស្ត្រតាមរយៈសាច់រឿង និងករណីសិក្សាដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហា ឧបសគ្គ និងបញ្ហាប្រឈមលើបញ្ហាជាក់លាក់ពីថ្ងៃទីមួយ។	អ្នកធ្វើបទបង្ហាញ៖ សាស្ត្រាចារ្យ Amanda Kennedy មេធាវី Gerthie Mayo-Anda
២:៤៥ – ៣:១៥	កិច្ចពិភាក្សាក្រុមជំ និង សំណួរ	
៣:១៥ – ៣:៣០	<i>សម្រាក</i>	

ការឆ្លុះបញ្ចាំង និងការសម្តែងមើលទៅមុខសម្រាប់ការបង្រៀនច្បាប់បរិស្ថាននៅប្រទេសកម្ពុជា		
៣:៣០ – ៤:០០	ការពិភាក្សាលើប្រធានបទ និងវិធីចូលប្រើប្រាស់ប្រភព អនឡាញ រួមមាន IUCN AEL, Informea និងប្រភពផ្សេងទៀត សម្រាប់សម្ភារៈដែលត្រូវប្រើនៅក្នុងការរៀបចំវគ្គសិក្សា។	មេធាវី Gerthie Mayo-Anda បណ្ឌិត Georgina Lloyd
៤:០០ – ៤:១៥	ការរំលឹកឡើងវិញ និងមតិយោបល់ពីថ្ងៃទី១ និងថ្ងៃទី២ ការរំលឹកឡើងវិញអំពីកម្មវិធីសិក្សានៃច្បាប់បរិស្ថាន និងកំណត់សម្គាល់អំពីម៉ូឌុលដែលបានបង្កើតនៅថ្ងៃទី១ និងថ្ងៃទី២	អ្នកបណ្តុះបណ្តាលគ្រប់រូប កិច្ចពិភាក្សាក្រោមការសម្របសម្រួល
៤:១៥ – ៥:០០	ការសម្តែងមើលទៅមុខ៖ ការប្តេជ្ញាចិត្ត និងជំហានបន្ទាប់បង្កើនសមត្ថភាព និងពង្រីកបណ្តាញសម្រាប់ច្បាប់បរិស្ថាន និងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុនៅប្រទេសកម្ពុជា ការចែករំលែកការយល់ឃើញ - ការអនុវត្តដែលមានការឆ្លុះបញ្ចាំង ការបិទកម្មវិធី - វិញ្ញាបនបត្រសូមអរគុណ!	អ្នកសម្របសម្រួល៖ Matthew Baird អ្នកបណ្តុះបណ្តាលគ្រប់រូប
ចប់កម្មវិធី		